

## The Economy of India and China Overtakes the United States.. By this date!

"Goldman Sachs" Bank has revealed that India will become the world's second-largest economy by 2075, surpassing not only Japan and Germany but also the United States. India is currently the world's fifth-largest economy after Germany, Japan, China, and the United States.

According to a recent report by the bank, in addition to growing populations, the outlook is driven by the country's progress in innovation and technology, increased capital investment, and increased worker productivity.

According to "Goldman Sachs", this is the time for the private sector to expand capacity creation in manufacturing and services in order to create more jobs and absorb a large workforce.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## اقتصاد الهند والصين يتخطيان الولايات المتحدة.. بحلول هذا الوبعد!

كشفت بنك "غولدمان ساكس"، عن أنّ الهند ستصبح ثاني أكبر اقتصاد في العالم بحلول عام 2075، متخطية ليس فقط اليابان وألمانيا، ولكن أيضاً الولايات المتحدة. وتعد الهند حالياً خامس أكبر اقتصاد في العالم بعد ألمانيا واليابان والصين والولايات المتحدة.

ووفق تقرير حديث للبنك فإنه بالإضافة إلى النمو السكاني المتزايد، فإن الدافع وراء التوقعات هو تقدم الدولة في الابتكار والتكنولوجيا، وزيادة الاستثمار الرأسمالي وزيادة إنتاجية العمال.

ووفق "غولدمان ساكس"، فإنّ هذا هو الوقت المناسب للقطاع الخاص لتوسيع نطاق خلق القدرات في التصنيع والخدمات من أجل خلق المزيد من فرص العمل واستيعاب القوى العاملة الكبيرة.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

## Startups in the Region Raise \$997 Million.. An Egyptian Company becomes a "Unicorn"

Venture capital investments in May witnessed a significant improvement, with the first half of 2023 recording \$997 million in financing across nearly 200 deals, about 50 percent of what was raised in the same period last year, at \$1.865 billion.

Saudi startups led the market in terms of the value of the investments they received, accounting for around 37 percent of the funding, followed by startups in the UAE with 29 percent. In Egypt, startups accounted for 29 percent of the funding, with the largest investments going to fintech MNT Hallan, which received investments of 26 percent, making the company a unicorn with a valuation of one billion dollars.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## الشركات الناشئة بالمنطقة تجوع 997 مليون دولار.. وشركة مصرية تصبح "يونيكورن"

شهدت استثمارات رأس المال الجريء في شهر مايو (أيار) الماضي تحسناً ملحوظاً، حيث سجّل النصف الأول من عام 2023 الحالي 997 مليون دولار في التمويل عبر نحو 200 صفقة، أي ما يشكل نحو 50 في المئة مما تمّ جمعه في الفترة المماثلة من العام الماضي، عند 1.865 مليار دولار.

وقادت الشركات الناشئة السعودية السوق من حيث قيمة الاستثمارات التي حصلت عليها، حيث استحوذت على نحو 37% من التمويل، تليها الشركات الناشئة في الإمارات والتي استحوذت على 29 في المئة. وفي مصر استحوذت الشركات الناشئة على 29 في المئة من التمويل، وكانت أكبر الاستثمارات من نصيب شركة الفنتك MNT Halan والتي حصلت على استثمارات بنسبة 26 في المئة، ما جعل الشركة يونيكورن ووصل تقييمها إلى المليار دولار.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

## Robots Reassure Humans.. We Will Not Steal Your Jobs and We Will Not Rebel Against You

"Meta Platforms" CEO Mark Zuckerberg revealed that the number of users of the "Threads" platform exceeded 100 million within 5 days of its launch, displacing the Chat GPT platform as the fastest-growing Internet platform.

Threads has recorded record user growth since its launch, with celebrities, politicians, and other content producers joining the platform.

With 100 million users in five days, Threads far surpassed OpenAI's Chat GPT, which became the fastest-growing app in history when it hit the figure in January, two months after its launch, according to a study by UBS Group.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## منصة ثريدز تطيح بثشات جي.بي.تي من عرش النسرع نهورا

كشفت الرئيس التنفيذي لشركة "ميتا بلاتفورمز" مارك زوكربيرغ عن تجاوز عدد مستخدمي منصة "ثريدز" 100 مليون في غضون 5 أيام من إطلاقها مزحجة بذلك منصة بثشات جي.بي.تي عن لقب أسرع منصات الإنترنت نمواً.

وسجلت منصة ثريدز أرقاماً قياسية لنمو المستخدمين منذ إطلاقها، مع انضمام مشاهير وسياسيين وغيرهم من منتجي المحتوى إلى المنصة.

ويتسجيل 100 مليون مستخدم في خمسة أيام، تفوق تطبيق ثريدز كثيراً على بثشات جي.بي.تي التابع لشركة أوبن إيه.أي الذي أصبح التطبيق الأسرع نمواً في عدد المستخدمين في التاريخ حين سجل هذا الرقم في يناير بعد شهرين من تدشينه، وفقاً لدراسة أجرتها مجموعة يو.بي.إس.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

## Oil Leads the Increase in Public Revenues in Oman during the First Half

Oman's general revenues until the end of May 2023 increased by 3 percent, recording about RO 5.463 million (\$ 14.2 billion), compared to RO 5 billion and 325 million (USD 13.8 billion) during the same period of 2022.

Oman's Ministry of Finance attributed the rise mainly to higher net oil revenues and current revenues, accounting for 52 percent and 30 percent of total public revenues, respectively.

Net oil revenues until the end of May 2023 increased by 9 percent, recording about RO 2.810 million (\$7.3 billion), compared to RO 2.568 million (\$6.6 billion) until the end of May 2022.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## النفط يقود ارتفاع الإيرادات العامة في عُمان خلال النصف الأول

شهدت إيرادات سلطنة عمان العامة حتى نهاية مايو (أيار) 2023، ارتفاعاً بنسبة 3 في المئة، مسجلةً نحو 5 مليارات و463 مليون ريال عُماني، (14.2 مليار دولار)، مقارنةً بـ 5 مليارات و325 مليون ريال عُماني (13.8 مليار دولار) خلال الفترة نفسها من عام 2022. وعزت وزارة المالية في سلطنة عُمان الارتفاع بشكل رئيسي إلى ارتفاع صافي إيرادات النفط والإيرادات الجارية، مشكلاً 52 في المئة و30 في المئة من إجمالي الإيرادات العامة على التوالي.

وارتفع صافي إيرادات النفط حتى نهاية مايو 2023 بنسبة 9 في المئة، مسجلاً نحو 2.810 مليارين و810 ملايين ريال عُماني (7.3 مليار دولار)، مقارنةً بـ 2.568 مليارين و568 مليون ريال عُماني (6.6 مليار دولار) حتى نهاية مايو 2022. المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

## Iraq Concludes a Deal with "Total" for \$ 27 Billion

Iraq and France's Total Energies reached a \$27 billion settlement to make investments in the gas, oil, and renewable energy sectors after the Baghdad government agreed to reduce its stake in the contract to about 30 percent.

The initial agreement dates back to 2021 worth \$ 10 billion, but a dispute over Iraq's share in the project delayed the signing of the final contract throughout the last period before Iraq agreed to reduce its share from 50 percent to 30 percent. Under this, the value of the contract rose to \$ 27 billion due to an increase in oil and gas blocks, as the contract is the largest in the Middle East.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## العراق يبرم اتفاقاً مع «توتال» بـ 27 مليار دولار

توصل العراق وشركة «توتال إنرجيز» الفرنسية، إلى تسوية بقيمة 27 مليار دولار لتنفيذ استثمارات في قطاعات الغاز والنفط والطاقة المتجددة، بعد أن وافقت حكومة بغداد على خفض حصتها في العقد إلى نحو 30 في المئة.

ويعود الاتفاق الأولي إلى عام 2021 بقيمة 10 مليارات دولار، لكنّ خلافًا حول حصة العراق في المشروع أخر توقيع العقد النهائي طيلة الفترة الماضية، قبل أن يوافق العراق على خفض حصته من 50 في المئة إلى 30 في المائة.

وبموجب ذلك ارتفعت قيمة العقد إلى 27 مليار دولار بسبب زيادة في الرقعة النفطية والغازية، حيث يعدّ العقد الأكبر في منطقة الشرق الأوسط. المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

## Russia and the Gulf Cooperation Council Agreement to Develop Energy Supply Chains

Russia and the Gulf Cooperation Council (GCC) countries agreed to work on developing energy supply chains, according to a joint statement issued after the joint meeting between the GCC foreign ministers and their Russian counterparts.

The two sides agreed to work to create a suitable environment to increase trade and investment exchange and develop energy supply chains by encouraging communication between representatives of the business sector in order to benefit from investment opportunities in the GCC countries and in Russia. Strengthening cooperation in the field of energy, and holding regular meetings of specialists and technicians in this field to develop the necessary frameworks for this.

The importance of unhindered access of food and fertilizers to global markets as well as humanitarian assistance was stressed, in order to contribute to the provision of food security for affected countries.

Source (CNBC Arabic Website, Edited)

## اتفاق روسيا ومجلس التعاون الخليجي على تطوير سلاسل توريد موارد الطاقة

اتفقت روسيا ودول مجلس التعاون الخليجي على العمل على تطوير سلاسل توريد موارد الطاقة، وذلك بحسب البيان المشترك الذي صدر بعد الاجتماع المشترك بين وزراء خارجية دول المجلس ونظيرهم الروسي.

واتفق الجانبان على العمل على تهيئة بيئة ملائمة لزيادة التبادل التجاري والاستثمار وتطوير سلاسل إمدادات الطاقة من خلال تشجيع التواصل بين ممثلي قطاع الأعمال بهدف الاستفادة من فرص الاستثمار في دول مجلس التعاون وفي روسيا، وتعزيز التعاون في مجال الطاقة، وعقد اجتماعات منتظمة للمختصين والفنيين في هذا المجال لوضع الأطر اللازمة لذلك.

وجرى التشديد على أهمية وصول الأغذية والأسمدة دون عوائق إلى الأسواق العالمية وكذلك المساعدات الإنسانية، وذلك للمساهمة في توفير الأمن الغذائي للدول المتضررة.

المصدر (موقع CNBC عربي، بتصرف)



## The UAE is the First in the Region and 32nd Globally among the Best Countries to Live In

The United Arab Emirates ranked first, in the Middle East and 32nd globally, in the list of the best countries to live around the world, surpassing Slovenia, Iceland, Italy, Poland, and Argentina, and achieving 0.85 points on the general index.

Singapore topped the world rankings, followed by Australia in second place, Denmark third, the Netherlands fourth, and Estonia fifth, while Luxembourg, Norway, Belgium, New Zealand, and Germany won the rest of the top ten. The United States came in at number 23, and Taiwan in number 43, beating China, which ranked 61st. At the other end of the scale, South Sudan at 171st, Yemen at 172nd, and Libya at 173rd.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



## الإمارات الأولى إقليمياً و32 عالمياً بين أفضل الدول للعيش

حلت دولة الإمارات العربية المتحدة، في المركز الأول، شرق أوسطياً و 32 عالمياً، في قائمة أفضل الدول للعيش حول العالم، متفوقة على سلوفينيا وأيسلندا وإيطاليا وبولندا والأرجنتين، ومحقة 0.85 نقطة على المؤشر العام. وتصدرت سنغافورة التصنيف العالمي، تلتها أستراليا في المركز الثاني، ثم الدنمارك ثالثاً، وهولندا رابعاً، واستونيا خامساً، فيما حصدت لوكسمبورغ والنرويج وبلجيكا ونيوزيلندا وألمانيا بقية المراكز العشرة الأولى.

وجاءت الولايات المتحدة في المركز 23، وتايوان في المرتبة 43، متفوقة على الصين، التي حلت في المركز 61. وفي الطرف الآخر من المقياس، تذيلت المؤشر جنوب السودان في المركز 171، واليمن في المركز 172، وليبيا في المركز 173.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## \$21 Billion Dollars Algeria's Revenues Oil and Gas

Algerian energy company Sonatrach CEO Taoufik Hakkar revealed that Algeria's oil and gas revenues increased in the first five months of 2023 to \$ 21 billion, an increase of two percent from the same period last year. European companies must invest in Algeria if they want more gas.

In parallel, Sonatrach revealed that Total Energies has been crowned with an investment of \$ 700 million to produce 54 billion cubic meters of gas and 13 million tons of condensate with it. The two sides signed at Sonatrach's headquarters two hydrocarbon contracts, an extension of the contractual obligations binding on Sonatrach and Total Energies for the sale and purchase of liquefied natural gas, as well as a memorandum of understanding in the field of energy transition and renewable energies.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



## 21 مليار دولار إيرادات الجزائر من النفط والغاز

كشف الرئيس التنفيذي لشركة سوناطراك الجزائرية للطاقة توفيق حكار، عن زيادة إيرادات الجزائر من النفط والغاز في الأشهر الخمسة الأولى من عام 2023 حيث بلغت 21 مليار دولار، أي زيادة اثنين في المئة عن الفترة نفسها من العام الماضي. ونوّه حكار إلى أنه يتوجب على الشركات الأوروبية الاستثمار في الجزائر لو أردت مزيداً من الغاز.

في الموازة كشفت شركة "سوناطراك" عن توج شركة "توتال إنرجيز" لاستثمار 700 مليون دولار لإنتاج 54 مليار متر مكعب من الغاز و13 مليون طن من المكثفات معها. وقد وقع الجانبان في مقر الإدارة العامة لشركة "سوناطراك" عقدين للهيدروكربونات، وعقد تمديد للالتزامات التعاقدية الملزمة لـ"سوناطراك" و"توتال إنرجيز" من أجل بيع وشراء الغاز الطبيعي المسال، فضلا عن مذكرة تفاهم في مجال انتقال الطاقة والطاقات المتجددة.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## "Alibaba Cloud" Unveils AI Image Generation Model

"Alibaba Cloud" has unveiled the latest AI image generation model intended for "tens of thousands of images" on the sidelines of the World Congress on Artificial Intelligence 2023. The state-of-the-art generative AI model is now available to enterprise customers in China for pilot testing. In addition, the cloud technology company announced the launch of "ModelScopeGPT" It is a versatile framework designed to help users accomplish complex AI tasks specialized in language, vision, and speech by leveraging different AI models on "ModelScope". "ModelScope" is an open-source model-as-a-service platform introduced by Alibaba Cloud last year, featuring more than 900 AI models.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

## "علي بابا كلاود" تكشف عن نموذج توليد الصور بالذكاء الاصطناعي

كشفت "علي بابا كلاود" عن أحدث نموذج لتوليد الصور بالذكاء الاصطناعي المقصود بها "عشرات الآلاف من الصور"، وذلك على هامش المؤتمر العالمي للذكاء الاصطناعي 2023. وقد بات نموذج الذكاء الاصطناعي التوليدي المتطور، متاح الآن للمعملاء من المؤسسات في الصين، بغرض الاختبار التجريبي. إضافة إلى ذلك، أعلنت شركة التكنولوجيا السحابية عن إطلاق «ModelScopeGPT»؛ وهو إطار متعدد الاستخدامات صُمم لمساعدة المستخدمين على إنجاز مهام الذكاء الاصطناعي المعقدة والمتخصصة في مجالات اللغة والرؤية والكلام عبر الاستفادة من نماذج الذكاء الاصطناعي المختلفة على "موديل سكوب". وتعد "موديل سكوب" منصة مفتوحة المصدر لـ "النموذج كخدمة" قدمتها "علي بابا كلاود" في العام الماضي، وهي تضم أكثر من 900 نموذج للذكاء الاصطناعي.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)



## منصة لترويج الاستثمار في الأردن

أطلقت وزارة الاستثمار الأردنية، المنصة الترويجية الأولى للاستثمار في الأردن بعنوان "استثمر في الأردن"، وتحتوي على 21 فرصة استثمارية بحجم استثمار حوالي مليار دينار أردني (1.4 مليار دولار)، بالإضافة إلى 8 قطاعات استثمارية ذات أولوية. وسيتم إدراج دراسات قطاعية أخرى وفرص استثمارية دوريا ابتداء من الشهر المقبل.



وتعد المنصة أول منصة إلكترونية ترويجية تفاعلية في المملكة خاصة بالمستثمرين باللغتين العربية والإنكليزية، بهدف تسهيل التواصل مع المستثمرين محليا وعالميا، وتمكينهم من معرفة بيئة الأعمال في البلاد. وجاء إطلاق المنصة لمواكبة السياسة الاستثمارية واستراتيجية الترويج للأعوام 2023-2026 التي أقرت من قبل مجلس الاستثمار، ضمن خطط عمل الوزارة التي تتواءم مع رؤية التحديث الاقتصادي 2033، بهدف جذب الاستثمار وتشجيعه وترويجه.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

## الغرب يتطلع لتعزيز صادراته بـ10 مليارات دولار

يتجه المغرب نحو تقليص الارتهان للسوق الأوروبية عبر تنويع الأسواق وتعظيم صادراته في سياق متسم بعجز تجاري هيكلي. وفي هذا الإطار قفزت الصادرات في العام الماضي إلى 31.3 مليار دولار، حسب مكتب الصرف الحكومي، فيما تقدر وزارة الصناعة والتجارة، الإمكانات غير المستغلة للتصدير بنحو 10 مليارات دولار، ما يستدعي من الشركات المغربية المحلية العاملة في مجال الصناعة إلى تقديم منتجات تتيح فتح أسواق جديدة بمواكبة من الدولة.

ودأب صندوق النقد الدولي على دعوة المملكة إلى المضي في مسلسل تعويم الدرهم بهدف دعم تنافسية الصادرات، إلا أن محافظ البنك المركزي، عبد اللطيف الجواهري، أكد في عدة مناسبات على أن حالة عدم اليقين الاقتصادي داخليا وخارجيا لا تساعد على الانتقال إلى مرحلة جديدة في توسيع نطاق تلبين سعر صرف العملة المحلية (منحها المرونة أمام العملات الأجنبية).

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

## التضخم الصغري يدفع للاقتصاد الصيني نحو دوامة انكماش خطيرة

أظهر وصول معدل التضخم في الصين الشهر الماضي إلى مستوى صفر بشكل استثنائي، مقابل تراجع أسعار الإنتاج أكثر من المتوقع، مؤشرا قويا على ضعف ثاني أكبر اقتصاد في العالم، حيث لم يكن يتوقع أشد المتفائلين بشأن محاولات لجم انفلات التضخم في الصين، عقب فتح الاقتصاد بعد ثلاث سنوات من الإغلاق بسبب وباء كورونا، بأن تبلغ أسعار الاستهلاك هذا الحد المزعج.



ويتابع الخبراء والأوساط الاقتصادية باهتمام كبير تأثيرات نمو النشاط في الصين على الاقتصاد العالمي لكون البلد محركا رئيسيا للتصنيع والتجارة العالمية وسوق العمل وغيرها. ويرى بعض الاقتصاديين أن هذه العلامة خطيرة، فأغلب صناعات القرار النقدي في بلدان العالم يعرفون كيف يتعاملون مع الغلاء خلال الأزمات ولكن ليس مع تراجع الأسعار إلى هذا الحد.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

## A Platform to Promote Investment in Jordan

The Jordanian Ministry of Investment launched the first promotional platform for investment in Jordan entitled "Invest in Jordan", which contains 21 investment opportunities with an investment size of about 1 billion Jordanian dinars (\$ 1.4 billion), in addition to 8 priority investment sectors. Other sectoral studies and investment opportunities will be listed periodically starting next month.

The platform is the first interactive promotional electronic platform in the Kingdom for investors in both Arabic and English, with the aim of facilitating communication with investors locally and globally and enabling them to know the business environment in the country. The launch of the platform came to keep pace with the investment policy and promotion strategy for the years 2023-2026, which was approved by the Board of Investment, within the Ministry's action plans that are in line with the vision of economic modernization 2033, with the aim of attracting, encouraging and promoting investment.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

## Morocco Looks Forward to Boosting its Exports by \$10 Billion

Morocco is moving towards reducing dependence on the European market by diversifying markets and maximizing its exports in a context characterized by a structural trade deficit. In this context, exports jumped last year to \$ 31.3 billion, according to the Government Exchange Office, while the Ministry of Industry and Trade estimates the untapped potential for export at about \$ 10 billion, which requires local Moroccan companies working in the field of industry to provide products that allow the opening of new markets with the support of the state.

The IMF has been calling on the Kingdom to continue the process of floating the dirham in order to support export competitiveness. However, the Governor of the Central Bank, Abdul Latif Al-Jawahiri, has stressed on several occasions that the economic uncertainty at home and abroad does not help to move to a new stage in expanding the softening of the local currency exchange rate (giving it flexibility against foreign currencies).

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

## Zero Inflation pushes the Chinese Economy into Dangerous Deflation Spiral

The inflation rate in China last month reached an exceptionally zero level, in exchange for a weaker than expected production prices. Showing a strong indication of the weakness of the world's second-largest economy, as the most optimistic about attempts to curb inflation in China, following the opening of the economy after three years of closure due to the Corona epidemic, did not expect consumer prices to reach this alarming limit.

Experts and economic circles are following with great interest the effects of China's growth in activity on the global economy as the country is a major engine of manufacturing, global trade, the labor market, and others. Some economists see this sign as dangerous: most monetary decision-makers in the world know how to deal with high prices during crises, but not with prices falling to this extent.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)